



Law & Property Rights

PRACTICE ESSENTIALS

From Classroom to Courtroom

Legal Practice Essentials From Classroom to Courtroom

Code: 251109



futurecentre.net



Course Introduction

Law school provides a critical foundation in legal doctrine and theory, but the transition from the classroom to the fast-paced, practical environment of a law firm, chamber, or courtroom presents a unique set of challenges. This intensive course is designed to equip recent law graduates and junior lawyers with the indispensable practical skills and knowledge that are often learned on the job. “From Classroom to Courtroom” focuses on the real-world application of law, transforming theoretical understanding into actionable competence.

Participants will gain hands-on experience in core legal practice areas, including legal drafting, client management, courtroom advocacy, and law office technology. Through simulations, mock exercises, and feedback from experienced practitioners, this course accelerates professional development, builds confidence, and prepares new lawyers to add immediate value to their practice and provide exceptional service to their clients from day one.

Training Method

- Pre-assessment
- Live group instruction
- Use of real-world examples, case studies and exercises
- Interactive participation and discussion
- Power point presentation, LCD and flip chart
- Group activities and tests
- Each participant receives a binder containing a copy of the presentation
- slides and handouts
- Post-assessment

Course Objectives

Upon successful completion of this course, participants will be able to:

- **Draft** key legal documents, including pleadings, contracts, opinions, and correspondence, with precision and clarity.
- **Manage** the client lifecycle effectively, from the initial interview and fee structuring to ongoing communication and ethical conflict management.
- **Navigate** a case file, develop a litigation strategy, and understand the end-to-end civil litigation process.
- **Apply** essential courtroom etiquette, advocacy skills, and procedures for making effective applications and examining witnesses.
- **Utilize** critical law practice technology tools for legal research, document management, and billing.
- **Develop** strategies for professional conduct, time management, and building a successful legal career.

Who Should Attend?

This course is essential for individuals transitioning from academic study to professional practice:

- **Recent Law Graduates and LLB/JD Holders**
- **Junior Lawyers and Trainee Solicitors** within their first two years of practice
- **Legal Practice Course (LPC)/Bar Practice Course (BPC) Students**
- **Career Changers** entering the legal profession
- **Paralegals** seeking to advance their practical skills and career prospects

Course Outline

Day 1: The Lawyer's Toolkit – Drafting and Research

Morning Session: Precision in Legal Drafting

- The Principles of Clear Legal Writing: Avoiding legalese, plain English drafting.
- Drafting Essential Documents: Client letters, emails, and simple contracts.
- Practical Exercise: Redraft a poorly worded contract clause and client letter for clarity and effectiveness.

Afternoon Session: Advanced Research for Practice

- Moving Beyond Academia: Practical legal research for case law and legislation.
- Using Key Databases (Westlaw, LexisNexis) Efficiently for Practice-Based Problems.
- Workshop: Solve a practical research problem for a hypothetical client and present findings.

Day 2: Mastering the Litigation Process

Morning Session: Civil Procedure Deep Dive

- The Lifecycle of a Civil Case: From pre-action protocols to enforcement.
- Drafting Pleadings: Particulars of Claim, Defences, and Counterclaims.
- Case Management and Disclosure Obligations.

Afternoon Session: Evidence and Advocacy Foundations

- Fundamentals of Evidence: Admissibility, hearsay, and opinion evidence.
- Drafting Witness Statements and Affidavits.
- Practical Exercise: Draft a Statement of Case based on a provided set of facts.

Day 3: Client Management and Ethics in Action

- Morning Session: The Art of Client Engagement
 - Conducting Effective Client Interviews: Taking instructions, managing expectations.
 - Fee Structures: Retainers, hourly billing, fixed fees, and ethical billing practices.
 - Maintaining Client Confidentiality and Managing Difficult Clients.
- Afternoon Session: Professional Ethics and Risk Management
 - The Solicitor's Code of Conduct / Bar Standards: Key rules in everyday practice.
 - Identifying and Managing Conflicts of Interest.
 - Case Study: Work through complex ethical dilemmas in small groups.

Course Outline

Day 4: Courtroom Skills and Advocacy

Morning Session: Courtroom Etiquette and Procedure

- Etiquette, Dress, and Addressing the Bench.
- Making Interlocutory Applications (e.g., for summary judgment, specific disclosure).
- **Simulation:** Participants make a short, timed application before a “judge” (the facilitator).

Afternoon Session: Witness Handling and Trial Preparation

- Techniques for Examining Witnesses: Examination-in-Chief and Cross-Examination.
- Preparing a Trial Bundle and Trial Strategy.
- **Mock Exercise:** Conduct a cross-examination of a witness based on a pre-provided statement.

Day 5: Law Practice Management and Capstone

Morning Session: Running a Practice and a Career

- Introduction to Law Office Technology: Practice management software, e-discovery tools, and digital dictation.
- Time Management and File Management for Lawyers.
- Building Your Professional Brand and Network.

Afternoon Session: Integrated Capstone Simulation

- **Final Exercise:** Participants are given a complex client matter. They must: conduct a client interview, perform necessary research, draft a key piece of correspondence, and make a persuasive oral application to the court.
- **Feedback Session:** Delegates receive structured feedback from the facilitator and peers.
- **Course Recap:** Key Takeaways and Creating a Personal Development Plan.
- **Certification and Adjourn.**



المقدمة

توفر كلية الحقوق أساساً في الفقه والنظريات القانونية، إلا أن الانتقال من قاعات الدراسة إلى بيئة العمل العملية السريعة في مكاتب المحاماة أو الغرف التجارية أو قاعات المحاكم يمثل تحدياً فريداً. صُمممت هذه الدورة المكثفة لتزويد خريجي القانون الجدد والمحامين المبتدئين بالمهارات والمعارف العملية الأساسية التي غالباً ما تكتسب أثناء العمل. تُركز دورة "من قاعات الدراسة إلى قاعات المحاكم" على التطبيق العملي للقانون، مُحَوِّلةً الفهم النظري إلى كفاءة عملية.

سيكتسب المشاركون خبرة عملية في مجالات الممارسة القانونية الأساسية، بما في ذلك الصياغة القانونية، وإدارة العملاء، والمرافعة في قاعات المحاكم، وتقنولوجيا مكاتب المحاماة. من خلال المحاكاة والتمارين التجريبية، والاستفادرة من آراء الممارسين ذوي الخبرة، تُسرع هذه الدورة التطور المهني، وتهبئي المحامين الجدد لإضافية قيمة فورية إلى ممارساتهم وتقديم خدمة استثنائية لعملائهم منذ اليوم الأول.

طريقة التدريب

- التقييم المسبق
- تدريب جماعي مباشر
- استخدام أمثلة واقعية ودراسات حالة وتمارين مشاركة ونقاش تفاعلي
- عرض تقديمي باستخدام باور بوينت، وشاشة LCD، ولوح ورقي
- أنشطة واختبارات جماعية
- يحصل كل مشارك على ملف يحتوي على نسخة من العرض التقديمي
- شراوح ومطبوعات
- التقييم اللاحق

أهداف الدورة

- عند إكمال هذه الدورة بنجاح، سيكون المشاركون قادرين على:
- **صياغة الوثائق القانونية الرئيسية**, بما في ذلك المравعات، والعقود، والآراء، والمراسلات، بدقة ووضوح.
 - **إدارة دورة حياة العميل** بشكل فعال، بدعى من المقابلة الأولية وهيكلة الرسوم وحتى التواصل المستمر وإدارة الصراع الأخلاقي.
 - **التنقل في ملف القضية**, وتطوير استراتيجية التقاضي، وفهم عملية التقاضي المدني من البداية إلى النهاية.
 - **تطبيق قواعد آداب قاعة المحكمة الأساسية**, ومهارات المرافعة، والإجراءات اللازمة لتقديم طلبات فعالة وفحص الشهود.
 - استخدم أدوات تكنولوجيا الممارسة القانونية المهمة للبحث القانوني وإدارة المستندات والفوایر.
 - تطوير استراتيجيات للسلوك المهني وإدارة الوقت وبناء مهنة قانونية ناجحة

من ينبغي أن يهتم؟

- هذه الدورة ضرورية للأفراد الذين ينتقلون من الدراسة الأكاديمية إلى الممارسة المهنية:
- **خريجو القانون الجدد وحاملي درجة البكالوريوس في القانون/دكتوراه في القانون**
 - **المحامون المبتدئون والمتدربون** في أول عامين من ممارستهم
 - طلاب دورة الممارسة القانونية (LPC) / دورة ممارسة المحاماة (BPC)
 - **الراغبين في تغيير مسارهم المهني** والدخول إلى مهنة المحاماة
 - **المساعدون القانونيون** الذين يسعون إلى تطوير مهاراتهم العملية وآفاقهم المهنية

محتويات الكورس

اليوم الأول حقية أدوات المحامي - الصياغة والبحث

الجلسة الصباحية: الدقة في الصياغة القانونية

- مبادئ الكتابة القانونية الواضحة: تجنب المصطلحات القانونية، وصياغة اللغة الإنجليزية البسيطة.
- صياغة المستندات الأساسية: رسائل العملاء، ورسائل البريد الإلكتروني، والعقود البسيطة.
- تمرين عملي: قم بإعادة صياغة بند العقد وخطاب العميل المكتوبين بشكل سهل من أجل الوضوح والفعالية.

جلسة بعد الظهر: البحث المتقدم للممارسة

- التحرك خارج المجال الأكاديمي: البحث القانوني العملي في مجال أحكام القضاء والتشريعات.
- استخدام قواعد البيانات الرئيسية (Westlaw, LexisNexis) بكفاءة لحل المشكلات القائمة على الممارسة.
- ورشة عمل: حل مشكلة بحثية عملية لعميل افتراضي وعرض النتائج.

اليوم الثاني إتقان عملية التقاضي

الجلسة الصباحية: الغوص العميق في الإجراءات المدنية

- دورة حياة القضية المدنية: من بروتوكولات ما قبل الدعوى إلى التنفيذ.
- صياغة المذكرات: تفاصيل الدعوى والدفاع والمطالبات المضادة.
- إدارة القضايا والالتزامات الإفصاح.

جلسة بعد الظهر: أسس الأدلة والدعوة

- أساسيات الأدلة: مقبولية الأدلة، وأدلة الإشاعات، وأدلة الرأي.
- صياغة أقوال الشهود والإفادات.
- تمرين عملي: قم بصياغة بيان القضية بناءً على مجموعة من الحقائق المقدمة

اليوم الثالث إدارة العملاء والأخلاقيات في العمل

الجلسة الصباحية: فن التعامل مع العملاء

- إجراء مقابلات فعالة مع العملاء: تلقي التعليمات وإدارة التوقعات.
- هيكل الرسوم: الرسوم الثابتة، والفواتير بالساعة، والرسوم الثابتة، وممارسات الفوترة الأخلاقية.
- الحفاظ على سرية العملاء وإدارة العملاء الصعبين.

جلسة بعد الظهر: الأخلاقيات المهنية وإدارة المخاطر

- قواعد سلوك المحامين / معايير المحاماة: القواعد الأساسية في الممارسة اليومية.
- تحديد وإدارة تضارب المصالح.
- دراسة الحالة: العمل على حل المعضلات الأخلاقية المعقدة في مجموعات صغيرة.

محتويات الكورس

اليوم الرابع مهارات قاعة المحكمة والدعوة

الجلسة الصباحية: آداب وإجراءات قاعة المحكمة

- الآداب واللباس ومخاطبة القاضي.
- تقديم طلبات مؤقتة (على سبيل المثال، للحصول على حكم موجز، أو إفصاح محدد).
- المحاكاة: يقوم المشاركون بتقديم طلب قصير ومحدد المدة أمام "القاضي" (الميسر).

جلسة بعد الظهر: التعامل مع الشهود والتحضير للمحاكمة

- تقنيات استجواب الشهود: الاستجواب الرئيسي والاستجواب المضاد.
- إعداد حزمة تجريبية واستراتيجية تجريبية.

تمرين تجريبي: إجراء استجواب متبادل مع شاهد بناءً على بيان مقدم مسبقاً

اليوم الخامس إدارة الممارسة القانونية ومشروع التخرج

الجلسة الصباحية: إدارة الممارسة والمهنة

- مقدمة إلى تكنولوجيا مكتب المحاماة: برامج إدارة الممارسة، وأدوات الاكتشاف الإلكتروني، والإملاء الرقمي.

- إدارة الوقت وإدارة الملفات للمحامين.
- بناء علامتك التجارية وشبكتك المهنية.

جلسة بعد الظهر: محاكاة المشروع النهائي المتكاملة

- تمرين نهائي: يُطلب من المشاركون معالجة قضية معقدة تتعلق بعميل.
- عليهم: إجراء مقابلة مع العميل، وإجراء البحث اللازم، وصياغة رسالة رئيسية، وتقديم طلب شفوي مقنع للمحكمة.

- جلسة التغذية الراجعة: يتلقى المندوبون تغذية راجعة منظمة من الميسر والأقران.

- ملخص الدورة: النقاط الرئيسية وإنشاء خطة للتنمية الشخصية.
- التصديق والتأجيل.

Terms & Conditions

Complete & Mail to future centre or email

Info@futurecentre.com



Cancellation and Refund Policy

Delegates have 14 days from the date of booking to cancel and receive a full refund or transfer to another date free of charge. If less than 14 days' notice is given, then we will be unable to refund or cancel the booking unless on medical grounds. For more details about the Cancellation and Refund policy, please visit

<https://futurecentre.net/>

Registration & Payment

Please complete the registration form on the course page & return it to us indicating your preferred mode of payment. For further information, please get in touch with us

Course Materials

The course material, prepared by the future centre, will be digital and delivered to candidates by email

Certificates

Accredited Certificate of Completion will be issued to those who attend & successfully complete the programme.

Travel and Transport

We are committed to picking up and dropping off the participants from the airport to the hotel and back.

Registration & Payment

Complete & Mail to future centre or email

Info@futurecentre.com



Registration Form

- **Full Name (Mr / Ms / Dr / Eng)**
- **Position**
- **Telephone / Mobile**
- **Personal E-Mail**
- **Official E-Mail**
- **Company Name**
- **Address**
- **City / Country**

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

Payment Options

- Please invoice me
- Please invoice my company

Course Calander:

	02/03/2026 - 06/03/2026	Click Now
	01/06/2026 - 05/06/2026	Click Now
	31/08/2026 - 04/09/2026	Click Now
	30/11/2026 - 04/12/2026	Click Now

VENUES

 LONDON

 BARCELONA

 KUALA LUMPER

 AMSTERDAM

 DAMASCUS

 ISTANBUL

 SINGAPORE

 PARIS

 DUBAI

OUR PARTNERS



المعرفة



LinkedIn
Learning

Google



Microsoft



Ulster University

University of Roehampton London

 CIPS
Chartered Institute of Procurement & Supply

CIM The Chartered Institute of Marketing

 CFA Institute

 AXELOS
GLOBAL BEST PRACTICE

 ACCA
Association of Chartered Certified Accountants



 University of East London



 Middlesex University

 IFMA™

 SOLENT
UNIVERSITY

 Project Management Institute.

 NHS

 othm®
qualifications

 LONDON ROYAL
ACADEMY

THANK YOU

CONTACT US

📞 +963 112226969

💬 +963 953865520

✉️ Info@futurecentre.com

📍 Damascus - Victoria - behind Royal Semiramis hotel

